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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

Ärendelista
§13 Godkännande av dagordning
§14 Val av protokolljusterare
§15 Föregående protokoll
§16 Kommunen informerar
§17 Diskussion kring Policy för delaktighet på lika villkor
§18 Detaljplan Askersundsby industriområde
§19 Inkommet meddelande från Mag- och tarmföreningen angående tillgängliga skoltoaletter
§20 Aktuella frågor från Referensgruppen
§21 Redovisning av ej klara ärenden
§22 Personlyften i hamnen
§23 Rökfria offentliga miljöer
§24 Information från tillgänglighetsgruppen
§25 Information från socialförvaltningen
§26 Meddelanden
§27 Övriga ärenden
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 13 – Godkännande av dagordning

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor ska godkänna dagordningen för dagens sammanträde.

Beslut
att godkänna dagordningen.

___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 14 – Val av protokolljusterare

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor ska fastställa val av justerare.

Beslut
att utse Lars-Ove Wren (Döva & Hörselskadade gruppen) att jämte ordförande justera dagens 
protokoll.

___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 15 – Föregående protokoll

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor går igenom senaste sammanträdesprotokollet.

Beslut
att lägga informationen till handlingarna.

___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 16 – Kommunen informerar

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens ordförande Per Eriksson informerar om aktuella kommunövergripande 
frågor:

 Kommunen har vunnit priset Årets samhällsbyggare 2017. Kommunen var nominerad 
tack vare bygget av Sjöängen, bryggan mellan kunskap och kultur

 Kommunen har för åttonde året i rad blivit tilldelad Tillgänglighetsflaggan för sitt 
arbete med att anpassa staden att bli mer tillgänglig för alla. En delegation skickas till 
Barcelona i maj då kommunen även är nominerade till Tillgänglighetspriset

 Projektering för ny lekplats vid brofästet till Borgmästarholmen
 Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har skickat en skrivelse till kommunstyrelsen 

gällande rökfria miljöer
 Skyltningen på Sjöängen väntas bli färdig till sommaren

Beslut
att lägga informationen till handlingarna.

___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 17 – Diskussion kring Policy för delaktighet på lika villkor

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor diskuterar kommunens Policy för delaktighet på lika villkor. 
Enligt policyn ansvarar rådet för dess uppföljning genom att bjuda in representanter för 
nämnder och förvaltningarna för att redovisa vad som gjorts och planeras att göras för att leva 
upp till de intentioner som policyn omfattar. Representanter för nämnder och förvaltningar 
kommer vid ett senare sammanträde bjudas in för sådan uppföljning.

Rådet för nu en diskussion kring policyn samt har möjlighet att diskutera eventuella frågor att 
skickas till förvaltningarna inför uppföljningen. De frågor rådet önskar besvarade vid 
uppföljningen av policyn är hur nämnderna efterlever policyn, hur man redovisat vidtagna 
åtgärder som krävs för att leva upp till policyns intentioner, hur/om policyn implementeras i 
verksamheten samt om det behövs ytterligare verktyg för att kunna implementera den.

Rådet föreslår även att redovisning av tillgänglighetsarbetet bör inkluderas i bokslutet, där kan 
rådet bistå med synpunkter och kommentarer innan bokslutet tas upp för beslut. Det önskas 
även ett samarbete med Askersundsbostäder AB efter utformade rutiner där rådet kan bistå 
med rådgivning inför större om- eller nybyggnationer. Förslaget framförs också att det 
utformas information om tillgänglighet som kan användas både till externa och interna parter 
för att lyfta positiva förändringar och möjligheter som tillgänglighetsarbetet kan medföra.

Rådet diskuterar hur uppföljning av policyn bäst kan ske och kommer fram till att dess 
beredningsgrupp får i uppdrag att uppdatera årsplaneringen så att det vid varje möte finns 
möjlighet att bjuda in en representant från en av förvaltningarna för uppföljning av policyn.

Beslutsunderlag
Policy för delaktighet på lika villkor

Beslut
att lägga diskussionen till handlingarna.
___________

Sida 8 av 18



Protokoll                                  2017-05-15
Rådet för funktionshinderfrågor

Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 18 – Detaljplan Askersundsby industriområde

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor har givits möjlighet att yttra sig över detaljplan för 
Askersundsby industriområde (Askersundsby 1:7 m.fl.). Planens syfte är att möjliggöra ett 
samlat verksamhetsområde i Askersundsby, i utkanten av Askersund, intill riksväg 50. 
Detaljplanen är nu föremål för samråd och granskningstiden pågår mellan 1 maj och 22 maj 
2017.

Beslutsunderlag
Inbjudan till granskning avseende detaljplan för Askersundsby industriområde (Askersundsby 1:7 
m.fl.)
Planbeskrivning - Detaljplan för Askersundsby industriområde (Askersundsby 1:7 m.fl.) 
(samrådshandling)

Beslut
att rådet för funktionshinderfrågor inte har något att erinra mot detaljplanen.
___________

Expedieras till
Kommunstyrelsen
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 19 – Inkommet meddelande från Mag- och tarmföreningen 
angående tillgängliga skoltoaletter

Ärendebeskrivning
Ett meddelande från Mag- och tarmföreningen i Örebro län angående tillgängliga skoltoaletter 
har inkommit till Rådet för funktionshinderfrågor. I meddelandet påtalas vikten av att alla 
barn får möjlighet till tillgängliga skoltoaletter då risken annars är stor att elever väljer att inte 
använda toaletterna under skoldagen vilket kan leda till mag- och tarmproblem i framtiden. 
En tillgänglig toalett har rena toaletter, toalettpapper, tvål och pappershanddukar. Mag- och 
tarmförbundet har upprättat en kravspecifikation samt en checklista för hur toaletterna ska 
vara utformade för att vara tillgängliga. Mag- och tarmföreningen avser återkomma om ett 
halvår i frågan för att se hur den hanterats av kommunen. Rådet för funktionshinderfrågor 
diskuterar det inkomna meddelandet från Mag- och tarmföreningen.

Beslutsunderlag
Meddelande från Mag- och tarmföreningen i Örebro län - Problemet med tillgängliga skoltoaletter

Beslut
att överlämna ärendet till tillgänglighetsgruppen för vidare granskning.
___________

Expedieras till
Tillgänglighetsgruppen
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 20 – Aktuella frågor från Referensgruppen

Ärendebeskrivning
Referensgruppen har inkommit med tre frågor som de önskar behandlas i rådet, dessa lyder 
enligt följande:

 Hur fungerar det med olycksfallsförsäkringen? Omfattar den LSS?
 Hur många gruppboenden finns inom LSS?
 Vad finns det för konkreta planer i en nybyggnation av nytt vård- och omsorgsboende 

avseende daglig verksamhet?
 

Områdeschef Johanna Häll informerar att kommunen har en olycksfallsförsäkring som även 
omfattar daglig verksamhet och alla nya deltagare informeras om denna försäkring. 
Områdeschefen informerar om att det finns fem gruppboenden i kommunen samt att frågan 
kring daglig verksamhet i det nya vård- och omsorgsboendet just nu diskuteras mellan 
förvaltningen och Länsgården Fastigheter AB.

Beslut
att lägga informationen till handlingarna.

___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 21 – Redovisning av ej klara ärenden

Ärendebeskrivning
Lars- Ove Wren (Döva & Hörselskadade gruppen) har tillsammans med Erik Skoglund 
(Rörelsehindrade gruppen) gått igenom de ärenden som varit uppe i rådet för 
funktionshinderfrågor för att se vilka som fortfarande ej är klara och dessa ärenden 
redovisas. Rådet diskuterar att det fortfarande finns ett behov av att se över skyltningen runt 
om i centrum samt det pågående arbetet med Hälsans stig.

Beslut
att lägga informationen till handlingarna.

___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 22 – Personlyften i hamnen

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor diskuterar personlyften i hamnen. Rådet anser att åtgärder bör 
vidtagas inför sommaren för att säkerställa lyftens funktion samt att den bör marknadsföras 
bättre så att fler kan få vetskap om och nyttja den. Det har också varit otydligt vem som bär 
ansvaret för lyftens underhåll vilket rådet anser bör förtydligas.

Beslut
att föreslå kommunstyrelsen att rutiner för handhavande och ansvar ska tydliggöras när det 
gäller personlyften i hamnen och att den bör marknadsföras bättre.
___________

Expedieras till
Kommunstyrelsen
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 23 – Rökfria offentliga miljöer

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor diskuterar offentliga rökfria miljöer. En skrivelse har skickats 
till kommunstyrelsen gällande att skolområden samt platser där man väntar på kollektivtrafik 
bör vara rökfria miljöer. Rådet anser att man även bör verka för att i så stor utsträckning som 
möjligt även hålla uteserveringar rökfria. En skrivelse bör upprättas och skickas till 
Askersund i Centrum med en vädjan om att se över möjligheten att uteserveringar hålls 
rökfria med hänsyn till de som besväras av allergier.

Beslut
att ge ordförande Siv Ahlstrand (S), vice ordförande Lars-Ove Wren (Döva & Hörselskadade 
gruppen) att med hjälp av rådets sekreterare utforma en skrivelse med önskan om rökfria 
offentliga miljöer att skickas till Askersund i Centrum.
___________

Expedieras till
Ordförande

Vice ordförande
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 24 – Information från tillgänglighetsgruppen

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor delges information från tillgänglighetsgruppen:

 Tillgänglighetsgruppen är involverade i ombyggnationen av Sjöängshallen och har 
varit på möten kring detta

 Visningslägenhet för det nya vård- och omsorgsboendet kommer att vara öppen från 
och med vecka 40 på Västergården

 Tillgänglighetsanpassad toalett vid resecentrum är på gång

Beslut
att lägga informationen till handlingarna.

___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 25 – Information från socialförvaltningen

Ärendebeskrivning
Områdeschef Johanna Häll informerar om aktuella angelägenheter inom socialförvaltningen:

 Detaljplanen för det nya vård- och omsorgsboendet är överklagad till Mark- och 
miljödomstolen. En försening i tidsplanen kommer därför att ske och boendet väntas 
tidigast stå färdigt under andra kvartalet av år 2020

 Parkeringssituationen kring Västergården och det kommande nya vård- och 
omsorgsboendet ses över

 Projekt inom hemtjänsten pågår som bland annat syftar till att förbättra arbetsmiljön 
samt höja brukartiden

 Byggförvaltningen har via fastighetsstrateg Göran Berger fått ett uppdrag att se över 
möjlig utbyggnation av daglig verksamhet på Ekbacken

 Pågående rekryteringar inom förvaltningen

Beslut
att lägga informationen till handlingarna.

___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 26 – Meddelanden

Ärendebeskrivning
Rådet för funktionshinderfrågor tar del av de meddelanden som inkommit till rådet sedan 
senaste sammanträdet.

Beslutsunderlag
KS § 62, 2017 - Revidering av Allergipolicy
Uttalande vid Synskadades Riksförbund Örebro läns årsmöte 2017
Protokoll Referensgruppen 2017-02-27
Protokoll Referensgruppen 2017-04-19
Lista över pågående ärenden

Beslut
att lägga informationen till handlingarna.
___________
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Justerare signatur Utdragsbestyrkande 

§ 27 – Övriga ärenden

Ärendebeskrivning
Erik Skoglund (Rörelsehindrade gruppen) öppnar diskussion om hembesök till alla som fyllt 
75 år. I kommunen finns rutiner för att alla som inte har någon etablerad kontakt med vård- 
och omsorgen bjuds in till en träff eller samtal per telefon när man fyllt 80 år.

___________
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